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�i ·m-.. Teodora r:1areş 'frumuseţea • un dezavantaj' 
La începutul carierei dumneavoastră, 
acum 1 3  ani (număr cu noroc �. foarte 
mulţi vă considerau "cea mai şi cea mai" 
(ca să crtez "Declaraţia de dragoste" a 
regizorului Nicolae Co�os, în care aţi 
debutat) ... frumoasă dintre tinerele actriţe 
din România Cât a rămas din superba 
Ioana Popa - personaj care a fll.cut din 
dumneavoastră idolul unei întregi gene
raţii - şi cât a rămas din acea generaţie ? 
1 ntre timp, au apărut şi alte fete fru
moase, tinere ... Nu m-am împăcat nicio
dată cu ideea frumuseţii ,  ba chiar pentru 

mine a fost un dezavantaj, pentru că m-a 
împiedicat să fac anumrte roluri. Nu m-am 
considerat niciodată o femeie frumoasă. 
Poate că sunt interesantă, dar frumoasă e 
prea mult spus. 
V-aţi dom vreodată să frţi în "pielea" 
alteia ? 
Uneori aş vrea să fiu 'in pielea" unei 
femei care e şi frumoasă, şi celebră, şi 
plină de bani: şi sunt momente în care toti 

ne dorim lucrul ăsta. 
Există aşa ceva ? 
Da, există: la Hollywood. Dar viaţa nu ţi 
le oferă pe toate. Cred că trebuie să ajungi 
la un compromis, fie că e vorba de pro
fesie, de bani, sau ... Nu cred că există un 
om sută la sută fericrt şi împlinit. 
Vă simţiţi bine "Acasă" ? 
Cred că mi-am găsit la această televiziune 
un "locşor" foarte bun, dar nu ştiu cât va 
dura pentru că sunt doar colaboratoare. 
Oricum, este ceva nou pentru mine şi o 
astfel de muncă îmi aduce multe satis
facţi i .  
Revin la întrebarea cu idolul şi generaţia 
"Idolul" a apărut din ce în ce mai puţin, 
"generaţia" ori aleargă după bani, ori 
munceşte foarte mult şi vine din ce în ce 
mai rar la teatru. Filme româneşti nu prea 
se fac. .. 
Tmi spuneaţi odată că asemănarea cu 
Nathalie Wood vă deranjează V-ar de
ranja dacă în tânăra generaţie ar exista 
actriţe care să-şi dorească să vă semene ? 
Nu m-am gândit niciodată la lucrul ăsta. 
Poate că mi-ar face plăcere să se spună că 
cineva seamănă cu mine. Asta ar însemna 
că nu sunt chiar aşa de nebăgată în 
seamă. 
V-aţi gândrt să plecaţi definitiv din ţară ? 
Tmi spuneaţi, cu ani în urmă, la un festival 
de teatru de la Costineşti, că v-ar tenta 

ideea .. 
Nu ! În primul rând, sunt mândră că sunt 
româncă. Apoi, nu cred că aş putea să mă 
descurc în altă parte. Şi aşa mi-a fost greu 
aici, singură, pentru că n-am primit nicio
dată "ajutoare" în nimic din tot ce-am 
făcut. Tot ce am realizat a însemnat 
muncă cinstită şi puţin noroc. Dar n-aş 
putea să mă duc în altă ţară, nu aş avea ce 
să fac, nu mă pricep la nimic în afara aces
tei profesii şi cu ea nu te poţi descurca în 
altă parte. Nu cred în ideea că poţi să faci 
o carieră În altă ţară. Mai mult, nu concep 
să vorbesc altă l imbă, să-mi las mamă, pri
eteni, să mă rup, ca şi cum totul ar muri 
În jurul meu sau ca şi cum eu aş muri. M-am 
născut în ţara asta prăpădită, amărîtă şi 
aproape necunoscută, dar e mica mea 
ţară, şi părţile ei rele, pe care nu vreau să 
le văd, nu le văd. 
Păreţi o femeie rece. Sunteţi într-adevăr ? 
Am observat că, de multe ori, îi fac pe 
oameni să se crispeze şi am auzit spunân
du-se despre mine că sunt rece. Această 
"răceală" e un soi de carapace sub care 
îmi ascund timiditatea. Am luptat din greu 
ca să scap de ea, dar mi-a fost "dată" din 
naştere. 
Cum aţi reuşit, totuşi, să o depăşiţi ? 
Am luptat cu mine însămi şi m-am "arun
cat" acolo unde ştiam că mi-e cel mai 
greu. Ca atunci când nu suporţi să vezi 
sânge şi, ca să-ţi înfrângi oroarea, Îţi bagi 
mâinile în el până la coate, ca să depăşeşti 
acest prag. Eram atât de timidă, încât 
emoţii le mă paralizau. Am avut foarte 
mult de suferit din cauza asta .. La început, 
a fost ca un "program" cu mine însămi şi, 
cu încetul, am mai scăpat. Acum nu se 
mai simte. Se vede doar ... răceala ! 

Ioana Florea 

Cătăl i na M ustaţă 
'Nu cred În egalitate' 

Tţi cunosc ambiţia Ai mizat pe ea în viaţă? 
Pot să spun că am mizat, de când mă ştiu, 
pe dorinţa de a face această meserie şi pe 
consecventa care mă caracterizează. 
Recunosc că am realizat destul până 
acum, nu mă pot plânge, dar sunt şi 
lucruri pe care nu le-am făcut. 
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Spuneai, într-un interviu, că ai ajuns să fii 
prezentatoare la Televiziunea "Acasă" ca 

urmare a unei probe în care ai pledat 
pentru feminism. 
Reuşita de la "Acasă" mi se pare firească. 
Nu era vorba de un feminism în sine, ci 
de ceea ce se cheamă nevoia de pro-

tecţie a femeii. Feminismul, în alte părţi, 
are înţelesuri mult mai largi, presupunând, 
Între altele, drepturi egale cu bărbaţii În 
toate activităţile. Eu nu cred în această 
egal itate. Femeia se deosebeşte de 
bărbat. E mai gingaşă, mai puţin rezistentă 
la efort. În străinătate, unde tehnica a 
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